
73e Jaargang, december 2023Vieren en verwachten
Wij mogen het feest van de komst van Jezus als kind
in de kribbe vieren.
Èn wij mogen uitzien naar Jezus, de komende Koning!
Vrede op aarde en in mensen een welbehagen.

Hoogtepunt
Hoogtepunt van dit jaar was voor Adrie ze-
ker de ontmoeting met haar familie in Ne-
derland.
In het gezin waaruit Adrie afkomstig is wa-
ren zeven kinderen. Twintig jaar geleden 
werd de eerste van hen door de Heer thuis-
gehaald. In 2012 ook Gré, met wie Adrie bij-
na 60 jaar ons werk heeft geleid en in 2020 
haar tweelingzus Bertie, met wie zij natuur-
lijk bijzonder verbonden was. Intussen zijn 
Adrie (88) en haar zus Dieuwie (97) nog sa-
men overgebleven.

Met het ouder worden leek de afstand Oostenrijk-Nederland 
groter te worden. Dat de reis voor beiden niet meer mogelijk 
was, resulteerde erin dat Adrie en Dieuwie elkaar al vijf jaar niet 
meer ontmoet hadden. In oktober had ik het op mijn hart, toch 
nog één keer samen met Adrie naar Nederland te reizen. Dat 
gebeurde natuurlijk niet zomaar: intensief gebed en gesprek-
ken met Marie-Claire, de huisarts en Waltraud Kofler (u leest 
haar bijdrage verderop in dit blad) gingen daaraan vooraf.

Zo mochten wij twaalf dagen in Nederland doorbrengen. De 
reis met de auto was wel pittig, deels door het weer, maar vooral 
door de vele afgesloten wegdelen in Oostenrijk en Duitsland. 
Tijdens een ontvangst konden niet alleen Adrie en Dieuwie 
elkaar ontmoeten, maar ook de neven en nichten hen en el-
kaar. Iedereen heeft er enorm van genoten. De twee zussen 
hebben de hele middag hand in hand naast elkaar gezeten en 
straalden, dat zij elkaar weer konden ontmoeten!
Wat zijn we dankbaar dat alles zo goed is verlopen en Adrie alles 
zo goed heeft doorstaan. We mogen met recht zeggen: De Heer 
heeft genade voor onze reis gegeven; Hem komt alle eer toe.

Namens Adrie Zijp - JJV

Elke dag een geschenk
Spoedig is het jaar 2023 voorbij en hoewel 
het geen gemakkelijke tijd was, mag ik toch 
met een dankbaar hart terugkijken.
Vier werden drie, want de Heer heeft onze 
Ad tot zich gehaald. Na 55 jaar samen in de 
Mission was dat voor mij heel verdrietig… 
Maar toch mag ik ervaren dat elke dag voor 
mij een geschenk is! Waarom? Heel een-
voudig: Ik kan opstaan, mijn ogen kunnen 
nog zien en oren en verstand functioneren 
nog redelijk goed.

De bidstonden horen tot mijn wekelijkse programma en ook 
mijn mobiel en WhatsApp, die dagelijks in bedrijf zijn, horen 
daarbij. Ja, daarvoor ben ik heel bijzonder dankbaar, want 
veel mensen zoeken daardoor contact met mij. Heel vaak met 
vragen, het delen van problemen en vooral over gebedson-
derwerpen.
Soms heb ik het idee dat ik een „Klaagmuur“ ben, maar een 
dankbare „Klaagmuur“. Op zulke momenten weet ik dat de 
Heer mij nog wil gebruiken en dat ik nog niet tot het “oud ijzer“ 
behoor. Ook kan ik nog autorijden, hoewel met mijn 85 jaar 
niet meer met het grote enthousiasme van vroeger, maar met 
dankbaarheid voor Gods bewaring, uw meedragen en gebed.

Marie-Claire Sarbach

Veranderingen
Het afgelopen jaar was voor mij een peri-
ode van veel veranderingen.
Allereerst was daar natuurlijk het afscheid 
van Ad.
Al sinds enkele jaren mag ik de mantelzor-
ger van Adrie zijn, waarvoor ik dankbaar 
ben. Die zorg is ook noodzakelijk, want 
door niet goed aansluitende afspraken 
tussen Nederland en Oostenrijk hebben 
wij helaas geen mogelijkheid officiële hulp 
van buitenaf te ontvangen. Het is fijn, wel 

enige hulp op basis van vriendendiensten te hebben.
Het gaf me altijd veel plezier een aantal taken te vervullen; 
zowel voor ons als Missionsteam, de Internationale Sprachen 
Mission in Oostenrijk, de gemeente in Arnoldstein, Wort des 
Lebens en nog wat hand- en spandiensten „hier en daar“. De 
laatste twee jaar is de mantelzorg aan Adrie zeer geïntensi-
veerd; een proces dat zo geleidelijk verliep, dat ik niet altijd 
meteen in de gaten had, dat de dingen daarnaast eigenlijk 
teveel werden… Het proces om te weten wat, hoe en wanneer 
los te laten vind ik niet eenvoudig, vooral wanneer er (nog) 
geen anderen zijn om taken over te nemen. Dank, wanneer u 
wilt bidden voor wijsheid hierin en ook voor Adrie. Een belang-
rijke beslissing was het gefaseerd afgeven van de boekhou-
ding van Wort des Lebens.
Ingrijpend was het afscheid van één van mijn beste vriendin-
nen in Nederland. Mooi, via livestream toch bij de begrafenis 
te kunnen zijn. Wat een troost, te weten dat zij die van ons 
gingen bij de Heer mogen zijn.

Merry
Christmas Adrie en Dieuwie



Een grote verandering was ook de verhuizing van mijn appartement op de eerste verdieping naar het voormalige appartement 
van Gré, op de begane grond en direct tegenover dat van Adrie. Dat maakt de wederzijdse bereikbaarheid veel beter en be-
spaart het vele traplopen… Ik ben daarvoor heel dankbaar en ook voor alle hulp van de mensen van Wort des Lebens bij die 
verhuizing. Ik geniet nu van mijn nieuwe plekje.
Al mijn bronnen zijn in U! Ps. 87:7                    Josien Vletter

Ontmoetingen
De liefde is lankmoedig, de liefde is 
vriendelijk,…1 Kor. 13:4 (Luther)

Dit vers is voor mij verbonden met alle 
vreugdevolle en waardevolle ontmoe-
tingen met mijn geloofsgenoten van 
het Missionsteam in Gödersdorf.
Dat is een voordeel van ouder worden: 
te kunnen terugkijken op al die jaren-
lange, zegenrijke ervaringen. Ik denk 
graag terug aan de zondagse diensten 
in Huis Rehoboth, met de aanspreken-
de liederen en prediking en aanslui-
tend de maaltijd met kostelijke soep.
Later kon ik de gemeenschap met 

Adrie, Gré, Marie-Claire, Ad, Corrie, Thekla, Ingrid en Josien 
in de gemeente in Arnoldstein ervaren. Hun vriendelijkheid, 
hartelijkheid en acceptatie deden mij heel goed in een fase 
van mijn leven, waarin beroep en gezin veel van mij vroegen.

Van de penningmeester
2023 is geen gemakkelijk jaar geweest. Maar onze Here is nabij, Hij heeft ons ook dit 
jaar weer alles gegeven wat wij nodig hadden. We willen bijzonder ook alle trouwe 
gevers en geefsters bedanken die het werk en het team nu vaak al tientallen jaren 
steunen. Waarschijnlijk moeten we dit jaar met een tekort afsluiten, ook door eenmali-
ge uitgaven en extra hulp in Oostenrijk. Maar over de drie jaren hiervoor, 2020 - 2022 
was er juist een positief financieel resulaat, dus we konden het dit jaar opvangen. 
Nogmaals we zijn de Here en u allemaal hartelijk dankbaar daarvoor!

Andries Buitenhuis

Met Adrie voel ik me altijd nog verbonden in gesprekken over 
onze wederzijdse ervaring als Christelijke raadgeefster en 
zielzorger, ook al is dat nu maar beperkt mogelijk. Zo was 
het voor mij de afgelopen twee jaar een eer en innerlijke ver-
rijking, dat ik een aantal dagen bij Adrie kon zijn, om Josien 
in die tijd te ontlasten. Onze opdracht: Draag elkaars lasten, 
... kon ik daarbij van dichtbij gadeslaan: hoe Marie-Claire en 
Josien de afgelopen jaren voor Ad en Adrie zorgden, met in-
tensieve hulp, in gebed en gemeenschap. Hun levenslange 
trouwe dienst en de veeleisende gebeurtenissen in recente 
jaren konden zij alleen maar in nauwe verbondenheid met 
onze Heer Jezus Christus en in afhankelijkheid aan Hem vol-
brengen. Zijn troost begeleidde ons ook in de verdrietige tijd 
van afscheid nemen van hen die al Thuisgehaald zijn, in de 
hoop op een vreugdevol weerzien in de eeuwigheid.
Ik ben van harte dankbaar voor het werk van het Missionsteam 
in Kärnten en ik weet dat de Heer ieder van Zijn geliefde kin-
deren zal dragen tot aan het eind van de aardse dagen.

Waltraud Kofler

Kerst-CD in het
Kärntner dialect:

Nog steeds gevraagd.
Kerstposter: o.m. op het
Villacher Hauptbahnhof

Tientallen kalenders
worden weggegeven. 


